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Algemene Vergadering Bond 
van Bijenhouders NCB 
Voorzitter Cees Roeten kon 5/ verenigingen en een aantal 
veaegenwoordigers van de andere imkervorganisaties 
welkom heten hij het begin van de Algemene l'ergmlering 
op 1 april in Bo.vtel. 

Terughlik 1994 

182 In zijn terugblik op het jaar 1994 stond hij stil bij de tegen-
\ tillende koolzaaddracht en de mooie zomer en herfst. die 
weer veel hadden goedgemaakt. 
Het Amerikaans vuilbroed (AVB) heeft zich in 1994 sterk 
uitgebreid. In totaal zijn 480 volken vernietigd, hetgeen 
ongeveer f400.000 heeft gekost. Op de lange termijn 
wordt verwacht dat de imkers hier aan een bijdrage zullen 
moeten gaan leveren. Het terugdringen van de besmetting 
van de volken moet dan ook alle aandacht van de leden 
krijgen. 
Ook het voortbestaan van de Ambrosiushoeve werd door 
de voorzitter aan de orde gesteld. Als de georganiseerde 
bijenhouderij niet bereid zou zijn dé bijdrage van f5 naar 
ƒ10 te verhogen, is sluiting van de Ambrosiushoeve 
onvermijdelijk. 
De vergadering nam een minuut stilte in acht om de 
overleden leden te herdenken. 

Jaarverslag 1994 
Redaktielid Peter Bohlmeijer gaf een korte toelichting op 
de uitslag van de enquête die onder de lezers van Bijen is 
gehouden. De waardering voor het blad is zondermeer 
goed, bijentechnische onderwerpen hebben een betere 
waardering dan de meer organisatorische bijdragen. Het 
teruglopend ledental van de imkersorganisaties is een 
ongunstige ontwikkeling i.v.m. de kosten van het blad. 
• Cees Havermans deed verslag over de 5 gevallen van 

spuitschade waarvan op 15 standen 170 volken het 
slachtoffer waren. Dankzij de inspanning van 
Ambrosiushoeve, de AID en een bijdrage van de Bond in 
het onderzoek, kon in drie van de vijf gevallen de 
oorzaak worden opgespoord. 

• Imkercursussen hebben in 1994 volop in de belangstelling 
gestaan. Zowel t.a.v. de lesprogramma's als de lesgelden. 
Mogelijk kan een beroep op de MacSharry-regeling een 
40% subsidie opleveren. 

• Ook op het gebied van drachtplanten is in 1994 de nodige 
steun gegeven aan de verenigingen. 

• Cees Havermans deed ook Verslag over het overleg over 
de Bestuivingsregeling. De vergoeding moet worden 
gebaseerd op de kostprijs van een bijenvolk, van de 
leden hoopt hij voldoende informatie hierover te krijgen. 
Hij adviseerde de leden de richtlijn voor de vergoeding 

aan te houden en niet op voorstellen om met minder 
genoegen te nemen, in te gaan. De vergadering steunde 
hem in dat standpunt. 

• Cees Roeien verontschuldigde de directeur van de honing-
femerij. De ontwikkelingen zijn redelijk positief. De 
honingopslag is nu volledig overdekt. De verwachting 
voor de suikerprijs voor 1995 is ƒ1.84. 

• Ziektebestrijding werd toegelicht door Harde Weijenhors. 
Hij acht de varroamijt nu een beheerst probleem, maar 
de ontwikkelingen rond AVB zijn zorgwekkend. De in 
gezamenlijk overleg opgestelde regels moeten, om ver-
dere verspreiding tegen te gaan. /0 goed mogelijk in acht 
worden genomen. Uit de vergadering kwamen 
verschillende reacties. Men twijfelt aan de effectiviteit 
van de registratie omdat alleen georganiseerde imkers 
bereikt korden. Ook wordt de vraag gesteld in hoeverre 
bestrijdingsmethoden die elders worden toegepast. een 
oplossing kunnen zijn. Ook worden de kosten van het 
vernietigen van de volken erg hoog gevonden. De imkers 
hebben hierop, echter geen invloed, dat is een zaak van 
de Veterinaire Dienst. 

• Het Bondsbestuur heeft besloten om de Bijenteeltbedrijfs-
wedstrijd door te laten gaan. Wel zullen de nodige voor-
zorgsmaatregelen worden genomen om eventuele 
besmetting met AVB te voorkomen. 

• Tot slot mocht secretaris Jan Beekman een verklaring 
geven voor minder duidelijke verschillen in het ledental 
in de diverse vergaderstukken. Een onderwerp dat tijdens 
de vergadering nog een aantal keren terugkwam. 

Financiële stukken 
De Balans en Winst- en Verliesrekening werden door de 
secretaris Jan Beekman toegelicht. Het 'verlies' op de 
suikerdistributie en het ledental leidde tot enkele vragen 
vanuit de vergadering. De vergadering ging akkoord met 
het voorstel om het positief saldo van 9.000 toe te 
voegen aan de reserve, De Kascommissie had de finan-
ciële stukken in orde bevonden en stelde voor de penning-
meester decharge te verlenen. Aldus geschiedde. 

Begroting 1996 en contributie 
De begroting 1996 werd zondesneer goedgekeurd. De 
afdracht voor 1996 blijft f40. Wel stelde het Bondsbestuur 
voor om de afdracht van ,f5 voor het onderzoek op de 
Ambrosiushoeve, waarvan de leden 50% betalen en de 
andere helft uit de suikerreserve wordt gefinancierd, 
volledig door de leden te laten betalen. Dan kan ruimte 
worden geschapen om in 1996 reeds uit de suikerreserve 
f2,50 extra bij te dragen voor de financiering van de 
Ambrosiushoeve. Het voorstel werd door de vergadering 
goedgekeurd. Eén van de verenigingen verklaarde dat de 
afdracht van de imkers voor een dergelijk belangrijk 
onderzoekinstituut beschamend laag was. Het beleid van 
het Bondsbestuur ondersteunde hij van harte. 

Bestuursmutaties 
Jo Janssen is door de Kring N.O.-Brabant kandidaat 
gesteld voor de vacature in het Bondsbestuur, die tijdelijk 
door Marga Jacobs is waargenomen. Marga blijft als 
adviseur bij het werk in het bestuur betrokken. Verder was 
Jan Beekman statutair aftredend en stelde zich herkiesbaar. 
Jo Janssen komt uit een geslacht van imkers, houdt van 
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Jo Janssen 

bijen en organiseren en ziet het bijenhouden als een 
belangrijke maatschappelijke functie ten aanzien van 
natuur en milieu. Uit de stemming bleek dat de vergade-
ring de keuze van het Bondsbestuur van harte onder-
steunde. De uitslag was: Jo Janssen: 113 stemmen, Jan 
Beekman: 11 I stemmen, Ongeldig: 7 stemmen. 

Verenigingsvoorstellen 
Het pre-advies van het Bondsbestuur op het voorstel van 
de Vereniging Alphen gaf geen aanleiding tot vragen. De 
vergadering stemde er volledig mee in dat in principe alle 
leden van een vereniging een maandblad moeten krijgen 
en dus een volledig bedrag aan contributie moeten betalen. 
Uit de vergadering kwam ook naar voren dat het leden-
verlies mogelijk door de tientjes-leden werd veroorzaakt. 
De redakteur was van mening dat: `Je kunt geen bijen 
houden zonder Bijen'. 

Rondvraag 
Secretaris Jan Beekman gaf een toelichting op het gebruik 
van de lidmaatschapskaart en het registratieformulier. Alle 
leden krijgen via hun verenigingssecretaris de bescheiden 
uitgereikt. 
Jo Janssen bedankte de verenigingen die hem hadden voor-
gedragen. Hij bepleitte een goede samenwerking tussen 
imkers en andere op de natuur georiënteerde organisaties 
en zou de term 'natuur-imker' beter op zijn plaats vinden 
dan hobby-imker. Hij zal zich speciaal gaan inzetten voor 
het cursusonderwijs. 
Een vraag werd gesteld over de ondersteuning vanuit de 
Europese Unie. De voorzitter gaf aan dat directe steun niet 
mogelijk is, wel voor onderzoek als hiervoor duidelijke 
plannen worden ingediend. 

Een passage over de kwaliteit van imkers in het boek 
'Insektenbestuiving in de Glastuinbouw' was aanleiding 
tot het plaatsen van een aantal kritische opmerkingen. Uit 
het antwoord bleek dat in de praktijk de imker te weinig 
aandacht aan de volken bij de bestuiving besteed. Door 
gerichte voorlichting zal dit moeten verbeteren. 

Naar aanleiding van een vraag over het realiseren van één  

inikersorganisatie in Nederland. nodigde de voorzitter 
spreker uit om de moerwaarde van een dergelijke organisatie 
duidelijk in beeld te brengen. Het Bondsbestuur zal de 
discussie zeker niet uit de weg gaan, maar wil wel op 
basis van argumenten de problematiek bespreken. 

Uit de vergadering kwam de vraag om de resultaten van 
bestuivingsonderzoek in Bijen te publiceren. Uit het 
antwoord bleek dat het in de praktijk vaak moeilijk is om 
de rol van de bijen eenduidig vast te stellen. 

Namens de ABTB. LLTB en VBBN bedankte de heer 
Van Houwelingen van de ANI voor de uitnodiging de 
Algemene Vergadering bij te wonen. Hij constateerde een 
goede interactie tussen de leden en het Bondsbestuur en 
vond het besluit om alle steun te geven aan het behoud 
van het onderzoek op de Ambrosiushoeve een zeer 
positieve ontwikkeling. 
Spreker merkte op dat de bijenhouderij met een aantal 
belangrijke zaken te maken krijgt, waarbij we eensgezind 
naar buiten moeten treden. Eén organisatie hoefde van hem 
niet. wel een intensieve samenwerking. 
Voorzitter Cees Roeien sloot daarna de vergadering waarna 
ieder zich te goed kon doen aan het traditionele worstebrood. 

Studiedag 1995 
H.F. Weijenborg 
Dit jaar zal de jaarlijkse studiedag plaatsvinden op I I novem-
ber. Plaats van handeling de MAS te Boxtel. Het thema zal 
zijn 'Bijen en andere bestuivende insekten' (zij dragen bij 
aan het behoud en verbetering van natuur en milieu). 
Het Europees Natuurbeschermingsjaar 1995 is mede 
bepalend geweest bij de keuze van het thema. In een vijftal 
inleidingen zal dit onderwerp door een keur aan deskundige 
sprekers van verschillende kanten worden belicht. Uiter-
aard zal ook worden ingegaan op de waarde (noodzaak) 
van de bestuiving van cultuurgewassen. Zijn hommels, 
honingbijen en solitaire bijen elkaars concurrenten? Of 
hebben ze elkaar nodig en vullen ze elkaar aan? 

Het parallelprogramma zal weer enkele zeer aantrekkelijke 
onderwerpen bevatten waar de (minder in bijen geïnteres-
seerde) bezoekers actief aan kunnen deelnemen. Verder: 
• In de workshop en postersessie zullen de diverse 

lezingen nog verder worden verduidelijkt door middel 
van video's, film, dia's en demonstraties. 

• Gelegenheid voor vertonen van zelfgemaakte foto's, 
films, dia's en eigen vindingen en ideeën. 

• Ruilbeurs voor planten en zaden, teven enkele 
verkoopstands. 

• Keuring van honing, was en mede. 
• Tentoonstelling vlechtwerk, met voor iedere inzender 

een attentie. De keuring van vlechtwerk vervalt 
voorlopig wegens te geringe deelname in het verleden. 

• Volop gelegenheid om met uw collega's van gedachten 
te wisselen en bij te praten. Reserveer vast de datum in 
uw agenda: zaterdag I I november. Het uitgebreide 
programma zal tijdig in Bijen worden gepubliceerd. 
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werd een besmetting geconstateerd. Begin 1995 zal in het 
gebied rond Garderen een screening plaatsvinden. De mel-
ding kwam te laat om alsnog in 1994 de controle uit te 
voeren. De totale kosten in 1994 vaat het opruimen van de 
volken bedroeg 1  400.000! 

De spreker legde er de nadruk op dat een uitbreiding van 
de besmetting alleen voorkomen kan worden als de imkers 
zich aan een aantal spelregels houden: 
• Meldingsplicht art. 3, meldingspunt RVV tel.: 0s380- 

3504-4 (de ziekte gaat nooit over): 
• Hygiëne betrachten op de bijenstand, werk schoon en 

systematisch, zorg voor water en zeep en alcohol op de 
stand voor een regelmatige ontsmetting; 

• Lege kasten afsluiten (roverij): 
• Onbekende zwermen doden; 
• Geen honing van onbekende herkomst voeren; 
• Leen geen materiaal uit en wissel geen ramen uit: 
• Preventie bij de koninginneteelt, hij het ~larven en ook 

op de bevruchtingsstations: 
• Preventie op en in de bijentuin, bij het gezamenlijk 

slingeren e.d.; 
• Bijenmarkten, alleen geregistreerde imkers toelaten: 
• Reizen naar drachtgebieden, alleen geregistreerde 

imkers; 
• Voorkom vervliegen! 

Ook het handhaven van de regels hij in- en uitvoer van bijen 
zijn belangrijk ons uitbreiding te voorkomen. De imker moet 
geregistreerd zijn en zorgen voor een gezondheids-
verklaring. 
• Registratie vindt plaats d.m.v. het lidmaatschapsbewijs 

van de imkersorganisatie waar men hij aangesloten is. 
Dit bewijs moet hij controle aan de bevoegde personen 
getoond worden. Bovendien moet op alle kasten naam, 
adres en postcode onuitwisbaar zijn aangebracht. 

• Een gezondheidsverklaring kan worden aangevraagd bij 
het districtskantoor van de RVV. De verklaring wordt na 
een controle door de RVV op de stand bij de imker 
afgegeven. 

• Let wel! Voor de terugreis moet het land waar de imker 
naar toe gereisd is, een gezondheidsverklaring afgeven. 

• De kosten van een gezondheidsverklaring zijn nog niet 
bekend. 

Voor geffiteresseerden is een uittreksel van de lezing van 
de heer Van Schappen schriftelijk te bestellen bij het 
secretariaat van de Bond van Bijenhouders NCB, 
Postbus 91, 5000 MA Tilburg, met insluiting van drie 
postzegels van ƒ0,80. 
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Bijeenkomst ziektebestrijdings- 
teams 15 maart 1995 
Jan Beekman 
Ruim veertig verenigingen niet een totaal van tachtig 
personen hadden gehoor gegeven aan de oproep van de 
Ziektebestrijdingscommissie Bond van Bijenhouders NCB 
om deze voorlichtingsavond bij te wonen die als onderwerp 
Amerikaans vuilbroed (AVB), preventie en bestrijding, had. 
Inleiders waren de heren H. van Schuppen en 
Chr. Smeekens. De vereniging Middelteers had zich 
afgemeld. De voorzitter van de commissie, Harrie Weijen-
borg leidde uit de grote opkomst af dat het onderwerp hoog 
genoteerd staat. Hij memoreert dat het geen gezellige avond 
is gelet op bet onderwerp, maar wel noodzakelijk willen we 
kunnen blijven imkeren. 
De heer Smeekens. liet met een dia-serie zien waar we op 
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moeten letten bij onderzoek naar AVB. Hij zegt dat als de 
bacterie eenmaal in een bijenvolk zit, deze er moeilijk is uit 
te halen. Alleen door verbranding, deze methode wordt in 
Nederland en België toegepast. In Amerika worden anti-
biotica gebruikt, in Duitsland wordt de methode van het 
omhangen toegepast om uitbreiding van de ziekte tegen te 
gaan. De bacteriën kunnen wel veertig jaar oud worden. 
Hoe komt het dat we nu de besmetting hebben: 
• Intensieve uitwisseling van materiaal: 
• Korting.inneteelt: 
• Invoer koninginnen uit het buitenland (zonder certificaat); 
• Voeren met buitenlandse honing. 
Als er geen bestrijding van AVB wordt uitgevoerd, zal de 
ziekte zich zeker uitbreiden. 

De heer Van Schuppen ging in op de rol van de overheid. 
De bestrijding gebeurt door de RVV. De oude Bijenwet is 
vervangen door de GWD (Wet op Gezondheid en Welzijn 
Dieren). Ook volgens deze wet is de imker verplicht om bij 
het vermoeden van AVB dit te melden bij de wetgever. 
Nadat een laboratoriumonderzoek heeft bevestigd dat AVB 
aanwezig is, wordt de stand geruimd en in een zone van 
drie kilometer rond de besmette bijenstand een vervoers-
verbod afgekondigd. 

Taxatie vindt plaats door een medewerker van de RVV en 
een deskundige. Deze taxatie omvat alle bijenvolken, de 
bijenkasten en alle andere materialen op de besmette of van 
besmetting verdachte standen. 

Bovendien wordt onderzocht hoe de besmetting ontstaan is: 
vanuit een naburige stand, aankoop van volken, vreemde 
zwermen, invoer van koninginnen en reizen. Deze 
screening van een besmet gebied wordt gecotirdineerd 
door de RVV, in overleg met de plaatselijke imkers-
vereniging(en) en de AID. Alle besmette volken en 
materialen worden door de firma Rentokil opgeruimd. 
De AID heeft de bevoegdheid om te controleren of de 
imker AVB gemeld heeft, kan vervoersverboden opleggen 
en gaat na of de imker zich aan de voorschriften houdt. 

In 1994 heeft een uitgebreide screening op de Veluwe 
plaats gevonden. Hierbij werden bij in totaal 32 imkers 41 
standen met 480 volken gecontroleerd, bij negen imkers 
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Van de bestuurstafel 
Jan Beekman 
De vergadering van het bondsbestuur vond plaats op don-
derdag 9 maart 1995 in de vergaderruimte van de honing-
zemerij 'Het Zuiden BV' te Boxtel. Deze plaats was 
gekozen om 'werk niet werk' te maken. De vergadering 
werd gecombineerd met een bezoek aan de honingzemerij 
om de verbouwing te bezichtigen. De honingopslag is nu 
onder dak gebracht. De directeur, de heer H. van Laarhoven. 
heeft een inleiding gehouden over het wel en wee van de 
honingzemerij, waarna het gezelschap het bedrijf heeft 
bezichtigd. 
De volgende zaken zijn in de vergadering besproken: 
• Tuinidee 1995. De expositie 's Hertogenbosch werd van 

2 tim 5 maart gehouden en is geheel door het Bonds-
bestuur bemand geweest. Het thema was 'Geen imker 
toch bijen' met de nadruk op solitaire bijen. Er was een 
grote belangstelling voor de inzending van de Bond. 

• Overlegvergadering ZBT'S op woensdag 15 maart. Het 
thema zal zijn 'Bestrijding en melden van Amerikaans 
vuilbroed', hoe komen we aan een gezondheidsverklaring 
voor bijen en wat houdt een certificaat in. Inleiders zijn 
de heren H. van Schuppen en Chr. Smeckens. 

• De stukken voor de Algemene Vergadering van 1 april 
1995 werden doorgenomen en voor verzending naar de 
verenigingen klaargemaakt. 

• De Statuten van de Vereniging Oeffelt en het Verenigings-
reglement van de Vereniging Helmond zijn goedgekeurd. 

• Tijdens de federatievergadering op 4 maart 1995 
kwamen de volgende onderwerpen aan de orde: 
- Een commissie voor het ontwikkelen van één bewijs 

van lidmaatschap voor de leden van de Bonden. 
- De regelingen voor het organiseren van imkercursussen 

is bij de verschillende organisaties zeer verschillend. 
Vanuit de BvB NCB zal een inventarisatie worden 
gemaakt. Het resultaat zal aan de leden van de 
federatie worden gerapporteerd. 

- Het onderbrengen van de financiële- en ledenadmini-
stratie van de Imkersbond ABTB bij de honingzemerij 
te Boxtel. Besloten wordt dat de ledenadministratie 
voorlopig bij de NCB blijft. De Imkersbond ABTB zal 
onderzoeken wat de benodigde tijd, ruimte en middelen 
voor het uitvoeren van deze werkzaamheden zullen 
zijn. De directeur honingzemerij staat niet afwijzend 
tegenover het voorstel, maar heeft op dit moment niet 
de benodigde ruimte beschikbaar. 

- De heer Havermans zal een advies opstellen voor het 
inzaaien met drachtplanten van een perceel grond te 
Alphen. 

- Van de Vereniging Boxtel is een bedankbrief 
ontvangen n.a.v. de uitreiking van de decoraties door 
het Bondsbestuur aan enkele jubilarissen. 

- Brief van de Kring N.O.-Brabant met een voordracht 
voor het invullen van de vacature in het Bondsbestuur. 

- Wijzigingen verenigingsboek: de hoofdstuk Rond-
leiding Ambrosiushoeve en Imkercursussen worden 
herschreven. Ook zullen een aantal persoonlijke 
gegevens worden aangepast. 

- Het SBB zal uitzoeken wie er aansprakelijk is als er bij 
het beheerswerk op de Strabrechtse heide onverhoopt 

Het verslag •Bijenhouderij in beeld', opgesteld door 
een stagiaire op de Ambrosiushoeve, is ter lezing 
aangeboden. 

- Tijdens de Algemene Vergadering zullen aan de 
aamvezige ■ ertegenwoord42.ers van de verenigingen 
het bewijs van lidmaatschap 1995 voor hun leden 
worden uitgereikt. 

Tuinidee '95 
Jan Beekman 
Tuinidee '95 werd gehouden in de Brahanthallen te 
's Hertogenbosch an 2 t/m 5 maart. Een evenement dat 
nu voor de 3e keer was georganiseerd en waar de Bond 
van Bijenhouders ook weer met een stand, bemand door 
de leden van het Bondsbestuur, aanwezig was. Het evene-
ment trok in vier dagen ± 90.000 bezoekers. 
Het motto van onze stand was 'Geen imker toch bijen' 
waarbij de nadruk op bestuiving werd gelegd. Primair is 	185 
de bedoeling om voorlichting te geven over alle aspecten 
van de bijenhouderij in Nederland. Op de tweede plaats 
komt de verkoop van bijenprodukten om de kosten te 
dekken. Dat lukte dit jaar aardig. Het halletje met de 
materialen waarin solitaire bijen kunnen nestelen. heeft 
veel gerichte bezoekers opgeleverd. Men is eerder 
geneigd om een blok hout of een ander natuurlijk 
materiaal op te hangen in zijn tuin voor solitaire bijen of 
hommels en sluipwespen, dan dat men een kast met 
honingbijen neerzet. Als argument wordt gebruikt, dat de 
honingbijen door hun grote aantal de meeste mensen 
kopschuw maakt. Natuurlijk komt dan ook het steken aan 
de orde. Wat voorlichting betreft ligt er nog een flink 
terrein braak voor ons imkers. 
Al met al een voortreffelijke, goed georganiseerde beurs. 
Opmerkelijk was dat van de produkten die wij verkoch- 
ten, de blanke boenwas voortreffelijk ging, daarentegen 
werd honing maar matig verkocht. De consument 
oordeelde hierover dat honing overal verkrijgbaar is en 
dus niet op een tuinbeurs gekocht hoeft te worden. 
Snuisterijen en snoepwaar (honingsnoepjes) waren wel 
gewild. Het maken van waskaarsen trekt ook een zeker 
publiek, waaraan de imker dan zijn/haar verhaal over de 
bloemetjes en de bijtjes en zeker het noodzakelijke 
bestuivingsverhaal kwijt kan. 
In ieder geval tot Tuinidee '96! 
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